
2

 

 

 

 
 

 
 Editorial Note 

 
春天是萬物復甦的季節，科技學院保持理想的發展步伐。第三期<科技學院電子快訊>記錄了2021年2-4月的學院新聞，期望與讀者共

同回顧我們的足跡。學院除了鼓勵學生積極參與賽事增廣見聞外，近年更著重與本地企業及外地科研機構合作，推動產學研發展。適逢

澳大建校四十載，學院期望能繼往開來，繼續為科研及培養人才而努力。 
Spring is the season of new beginnings, the Faculty has kept its steady pace of growth during this period. The 3rd Issue of <FST E-
Newsletter> captured the Faculty news from February to April 2021. Sine it is the 40th anniversary of UM, we hope to share our 
footprints with all of you. FST will uphold our missions to continue to work on scientific research and talent development.  

                                                                                                 
Alice Lam, Communication Officer of FST 

 

 

  

 

 

  

澳大研發消毒智能機器人助抗疫 
UM developed intelligent disinfection robot helps fight the epidemic 

Read More 

 

 

 

科技學院第二期快訊現已面世  
本期包括學院科研成果, 獲取的獎項及曾參與的活動，還特別收錄了新

加盟的教授們的故事以及去年優秀畢業生們的學習成果  The 2nd 
issue of the FST Newsletter is published. It includes the 
achievements, the awards and the activities organized by FST. It also 
includes the stories of the newly joined professors and the 
outstanding graduates.   

 Read More 

  

澳門首位學者獲國際自動識別與移動技術獎 
UM scholar becomes the first in Macao to receive international automatic 
identification and mobility award 

Read More 

 

 

 

澳大圖像篡改檢測技術獲國際AI賽冠軍，阿里巴巴贊

助參與研究專案 
FST’s image tampering detection technology wins championship 
at international AI competition, team sponsored by Alibaba to 
participate in research project 

Read More 
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再獲新突破! 澳門大學自動駕駛技術在國際高端算法比賽榮獲亞軍，

論文更獲頂尖會議發表! The autonomous driving technology of UM won the 2nd 

prize in the international algorithm competition and the result was published in the top 
conferences 

Read More 
 

 
 

 

 

 

澳大、中科院深圳先進院及深理工辦雙邊研討會深

化粵澳人才科研合作 
UM, Chinese Academy of Sciences’s research institute, and 
Shenzhen University of Technology hold forum to promote 
collaboration in talent development and scientific research 

Read More 
 

 
 

澳門大學與澳門電訊正式簽署澳門首個「自動駕駛應用合作協議」共

同推動澳門智慧城市發展 
UM and CTM signed the 1st Autonomous Driving System and Application 
Collaboration Agreement 

Read More 
 

  

 

 

 

 

科技學院電機及電腦工程系博士生獲2020年青年研究

者獎 
FST student received 2020 Young Researcher Award 

Read More 
 

  

澳大博士生獲全國統計學博士研究生論壇二等獎 
UM student received second price from the National Academic Forum for Doctoral 
Students 

Read More 
 

 

 

 

 

澳大科技學院學生獲全國大學生數學建模競賽二等獎 
UM FST students won second prize at a national mathematical 
modelling contest 

Read More 
 

  

 

 
 

科技學院『第二屆內地優秀大學生暑期研習營』 

即將展開, 詳情請留意學院及研究生院的公告 
The 2nd Summer Camp for Outstanding University Students from Mainland China 
is going to start soon. For details, please pay attention to the announcement of the 
Faculty and Registry. 
 

                     

         n 活動預告 
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2021/2022 學年內地學生報讀澳大

學士學位課程現接受申請  

(04/05 – 25/06/2021) 
Admission to Bachelor’s Degree 
Programmes of Academic Year 2021/2022 
for Mainland China Students 

Read More 
  

以上資訊由澳門大學科技學院提供，此電子通訊會發送給科技學院教授、職員、學生、畢業生及有興趣人士。如欲垂詢或取消訂閱電子通訊，請電郵: 

umfstnewsletter@um.edu.mo 

The above information is provided by the Faculty of Science and Technology of the University of Macau, this e-newsletter is sent to FST professors, staff, 

students, alumni and other people who interested in FST. 

Should you have any inquiries or wish to unsubscribe from the E-newsletter, please email us at umfstnewsletter@um.edu.mo 

 

 

 


